
As Vig Syd Digelag  

  

Referat fra bestyrelsesmøde:  

Dato: 09.04.2025 

Sted: As Vig Horsnæsbo  

Fremmøde: 7 deltagere 

Deltagere fra bestyrelsen:  

 Michael Bjørnskov. Formand   V  

 Michael Henriksen. Næstformand   0 

 Bjørn Rimdal. Kasserer   V  

 Kim Tryk. Bestyrelsesmedlem   V  

 Carsten Brøchner. Sekretær   V  

  

Øvrige deltagere 8 

fremmødte.  

1. Valg af dirigent  Ansvarlig  Udført  

Gert Hedegaard, som blev valgt med fuld opbakning   GF 

konstateret lovlig indkaldt.  

Gert  

Hedegaard  

Gert  

Hedegaard  

2. Formandens beretning      

Vi har i den forløbne vinterperiode været forskånet for voldsomme 

storme og høj vandstand! 

Vi har haft meget regn i 2024 men efter at have fået Skjold å renset godt 

op i 2022/23 har den kunnet tage stort set alt det vand der er kommet 

fra baglandet, der har dog stået vand på markerne og op i haverne langs 

Døde å uden dog at komme ind i bebogelshusene på noget tidspunkt! 

Juelsminde by arbejder med at få etableret et dige og i den forbindelse 

er der etableret ”Landsforeningen for Digelag i Danmark” denne forening 

omhandler 43 digelag med ca. 30.000 grundejere og er officiel 

høringsberettigede! 

As Vig Digelag Syd har meldt sig ind i foreningen og deltaget i foreningens 

arrangement ”Temadag Digelag” i Middelfart d. 16.05.2024 samt 

foreningens generalforsamling i Odense d. 23.10.2024 på begge møde 

deltog Michael Bjørnskov og Bjørn Rimdal. 

Desværre fik vi ikke plads på arrangement på Christiansborg d. 

12.12.2025! 

Vi har fået henvendelse fra nogle medlemmer i As Vig Digelag Syd med 

en henstilling til at bestyrelsen på begynder arbejdet med at bearbejde 

Nord samt Hedensted Kommune med henblik på at øge digets højde, da 

man mener det er betimeligt! 

Jeg (Michael Bjørnskov) har besøg Kystdirektoratet i Lemvig for at drøfte 

deres mening om dige højder og risiko – de mener at man mod dette 

århundredes afslutning vil se at vandstanden er øget med 0,1 – 0,6 meter 

andre taler om 0,3 – 0,9 meter. Yderligere mener de at vi har en god 

situation i As Vig, da vi har 3 revler der afbøder bølgerne ved storm – 

Juelsminde har en helt anden situation da der ikke er revler!  

  



Når vi har haft den højeste vandstand, har vi haft 1,6 meter og vores dige 

er 1,9 m. hvilket betyder at vi ved den mest pessimistist forudsigelse ved 

århundrede skiftet stadig skulle have ca. 30 cm. om 75 år – så bestyrelsen 

vurderer at vi har god tid! 

Bestyrelsen har afholdt 3 bestyrelsesmøder – samt en dige besigtigelses 

vandring! 

Der har i vinter også været en beskadigelse på diget ved Asbo hvor en bil 

fra et Botilbud i kommunen prøvede at kører over diget og derved sad 

fast – man har erkendt skaden og den er repareret og regningen sendt til 

skadevolderen! 

Yderligere har vi det forløbne år været ramt af muldvarper – hvorfor vi 

flere gange har haft en mand til at bekæmpe disse – desværre har nogen 

været så ”flinke” at fjerne flere fælder af hvilken grund vides ikke! 

Der vil i den kommende tid blive udført reparation på overkørslerne! – vi 

forventer igen at reparere 3 overkørsler og en gangsti! 

 

3. Fremlæggelse af regnskab 2024     

Regnskabet blev godkendt.    

4. Budget 2025       

Budgettet blev godkendt.    

5. Fastlæggelse af kontingent      

Kontingentet forhøjes med 200,- kr. til 500,- kr./år for at undgå underskud de 

kommende år. 

    

6. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer:    

MB og MH, begge genvalgt - med applaus     

7. Valg af suppleanter. Nuværende:  Lene Sand og Hans Erik Hansen      

Fortsætter uændret.      

8. Valg af revisor      

Forsætter uændret med Gert - med applaus     

9. Behandling af indkomne forslag      

Der er ingen indkomne forslag.  

  

  

  

  

10. Eventuelt  

 

Der er en del der har problemer med muldvarper og mosegrise. Vi 

fortsætter bekæmpelsen. 

 

Deltager orienterer om, at en god og billig løsning, når der på et 

tidspunkt skal digeforhøjes, vil være at flytte slusen så tæt på havet som 

muligt. 

 

Foreningen for bedre kystmiljø meddeler, at der vil blive plantet ålegræs i 

vores Vig og der er planer om at lave stenklynger for at fremme 

fiskeyngel. 

 

Skiltene ”diget må ikke betrædes” er væltet. De flyttes til nedenfor 

overgangene. 

 

  



Ønske om skilt med ”ingen adgang for heste”. 

  

 

  

  


